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Az  Erdélyi  Magyar  Néppárt  Bihar  községi  szervezete  2012.  április  1-jén  lakossági
fórumot tartott. A mintegy negyven résztvevő jelenlétében zajló találkozó házigazdája
Bíró Zsolt, a Néppárt községi elnöke volt. Jelen volt továbbá Zatykó Gyula régióelnök,
Csomortányi István Csaba partiumi szervezési igazgató, illetve meghívást kapott Méhes
Zoltán, a Magyar Polgári Párt helyi elnöke.

Bíró, Zatykó és Csomortáni. A sokadik néppárti fórumot tartották a megyében

Zatykó  Gyula  régióelnök  néhány  szóban  ismertette  az  Erdélyi  Magyar  Néppárt  célkitűzéseit.
Megalakulása óta sokszor éri az újonnan alakult politikai szervezetet az az alaptalan vád, hogy
létrejöttével  megosztja a magyarságot.  Zatykó Gyula ezzel  kapcsolatosan kifejtette:  az erdélyi
magyarságot az egypártrendszer, a sok üres ígérgetés osztja meg a leginkább. Mi sem igazolja ezt
jobban, mint az a tény, hogy az utóbbi húsz évben közel félmillió erdélyi magyar fordult el  a
politikától,  már el  sem mennek szavazni.  A Néppárt egyik célja megszólítani  mindazokat,  akik
kiábrándultak  a  politikából.  A  régióelnök  ugyanakkor  elmondta:  az  alternatív  bejutási  küszöb
bevezetésével kizárt az, hogy a magyarság parlamenti képviselet nélkül marad, esély van rá, hogy
két  magyar  párt  is  bekerüljön  a  törvényhozásba.  Hat  képviselői  választókerületben és  három
szenátori  kerületben kell  megfogni  az  első helyet  valamely pártnak ahhoz,  hogy bekerüljön a
parlamentbe, márpedig mi magyarok 17 képviselői és 7 szenátori kerületben vagyunk kényelmes
többségben, hangzott el.

Csomortányi István Csaba arról tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Néppárt helyi programjának
kidolgozásakor  elsősorban  a  bihariak  igényeit  és  elképzeléseit  kell  figyelembe  venni.  A
szubszidiaritás  elvét  itthon  is  alkalmazni  kell,  ez  megegyezik  az  Európai  Unió  azon  általános
gyakorlatával, miszerint a döntéshozatalt minél alacsonyabb szintre kell „levinni”: a kormánytól a



megyékhez és a megyei szintről a községi szintre. Ennek jegyében Bihar községnek sem szabad
lemondani  döntéshozói  kompetenciáiról.  A  néppárti  politikus  hangsúlyozta:  az  előrehaladás
érdekében arra van szükség, hogy a bihari döntéseket a bihariak hozzák meg. A helyi szinten jelen
levő  országos  szintű  problémák sorában Csomortányi  a  korrupciót  említette  meg.  Hozzátette:
megoldásra vár a község Metropolisz övezethez való viszonya, illetve fontos az ivóvízellátás körül
kialakul helyzet rendezése is.

Bíró  Zsolt  felszólalásában  kitért  a  szervezési  igazgató  által  érintett  problémák  részleteire.  A
korrupció  tekintetében  bővebben  szólt  a  földvisszaszolgáltatás  ügyéről.  Huszonkét  évvel  a
rendszerváltozás után, a földjeiktől jogtalanul megfosztott bihariak egy része még mindig nem
kapta vissza jogos tulajdonát. A kárvallottak közül sokan panaszkodnak amiatt is, hogy kevesebb
földet kaptak vissza, mint amennyit az állam annak idején elvett tőlük. A községi elnök szerint
javítani  kellene  a  helyi  egészségügy  és  oktatás  minőségén,  továbbá  a  munkahelyteremtés
érdekében egy vállalkozóbarát környezetet kellene kialakítani Biharon.

A  fórumon  többen  hozzászóltak  az  elhangzottakhoz.  A  jelen  lévők  közül  sokan  kérvényezték
tagfelvételüket az Erdélyi Magyar Néppártba. Az Erdélyi Magyar Néppárt és a Magyar Polgári Párt
helyi szervezetei egyébként tárgyalást folytattak annak lehetőségéről, hogy a közelgő helyhatósági
választásokon közös polgármester-jelöltet indítsanak Bihar községben.

Szépszámú érdeklődő gyűlt össze Biharban. Sokan be is léptek a Néppártba
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